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Obec Smržice

J. Krezy č.40, 798 17 Smržice
tel.č.: 582 381 127 | e-mail: starosta@smrzice.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 6 Zastupitelstva obce Smržice

konané dne 14. 12. 2023 v kulturním domě Smržice od 18:00 hod.

Upozornění: Jedná se o neúplný zápis. Plná verze zápisu je k dispozici na obecním úřadě.

Doba jednání: 18:00 - 19:30
Přítomno: Ing. Aleš Moskal, Jiří Peka, Ing. Martina Klementová, MUDr. Petra

Melicherová, Jiří Odvářka, Ing. Jiří Přikryl, Jan Roháček, Ing. Pavla Slezáčková,
Bc. Libor Škobrtal

Omluveni:
Neomluveni:
Předsedající: Ing. Aleš Moskal
Zapisovatel*: Radka Odvářková
Ověřovatelé zápisu: Jan Roháček, Ing. Martina Klementová,

*Předsedající v souladu s jednacím řádem obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Zahájení, určení zapisovatelky a volba ověřovatelů zápisu
blok 1-1

Program:
1. Zahájení, určení zapisovatelky a volba ověřovatelů zápisu
2. Zpráva o hospodaření k 30.11.2023
3. Rozpočtové opatření VIII.
4. Rozpočtové provizorium na rok 2024
5. Plán inventarizace k 31.12.2023
6. Obecně závazná vyhláška - stanovení obecního systému odpadového hospodářství
7. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství
8. Pachtovní smlouva - ČSOP – RS Iris
9. Smlouvy o budoucí kupní smlouvě
10. Souhlas s podáním žádosti o dotaci na cyklostezku
11. Různé
12. Diskuze
13. Závěr

Diskuze:
Starosta  konstatoval,  že  zastupitelstvo  bylo  řádně  svoláno  a  vyvěšeno  na  úřední  desce.  Upozornil,  že
ze zasedání bude pořizován audiozáznam. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje program zasedání zastupitelstva obce Smržice.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1a/ZO6/2023 bylo schváleno.

blok 1-2
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje jako ověřovatele zápisu Ing. Martinu Klementovou  a Jana Roháčka.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1b/ZO6/2023 bylo schváleno.

blok 1-3

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice zapisovatelkou určuji paní Radku Odvářkovou.

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

2. Zpráva o hospodaření k 30.11.2023

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice bere na vědomí  zprávu o hospodaření obce k 30.11.2023 - přílohu č. 1
přečetla účetní obce p. Věra Kulišťáková. 

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

3. Rozpočtové opatření VIII.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice bere na vědomí Rozpočtové opatření č. VIII. - přílohu č. 2 přečetla účetní
obce p. Věra Kulišťáková. 

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

4. Rozpočtové provizorium na rok 2024

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje  pravidla rozpočtového provizoria obce Smržice  na rok 2024.
Do doby schválení rozpočtu na rok 2024 nesmí měsíční výdaje překročit 1/12 rozpočtu schváleného pro
předchozí rok, t.j.2023 - přílohu č. 3 přečetl starosta obce ing. Aleš Moskal.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 2/ZO6/2023 bylo schváleno.

5. Plán inventarizace k 31.12.2023

S plánem inventur seznámil starosta obce ing. Aleš Moskal - příloha č. 4. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje plán inventarizace k 31.12.2023 včetně jmenování inventarizační
komise.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0
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Usnesení č. 3/ZO6/2023 bylo schváleno.

6. Obecně závazná vyhláška - stanovení obecního systému odpadového hospodářství

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Smržice  schvaluje  obecně  závaznou  vyhlášku  o  stanovení  obecního  systému
odpadového hospodářství - příl. č. 5.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 4/ZO6/2023 bylo schváleno.

7. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém
odpadového hospodářství - příl. č. 6.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5/ZO6/2023 bylo schváleno.

8. Pachtovní smlouva - ČSOP – RS Iris

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje pachtovní smlouvu s ČSOP – RS Iris pozemek na parc. č. 338, k. ú.
Slatinky, okres Prostějov, ovocný sad a to za 1,-Kč ročně na dobu určitou 10let.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 6/ZO6/2023 bylo schváleno.

9. Smlouvy o budoucí kupní smlouvě

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje smlouvy o budoucí kupní smlouvě ve věci výstavby cyklostezky
s panem Ivo Kubíčkem. Jedná se o část pozemku určenou na výstavbu cyklostezky. V současné době je
podaná žádost na odboru dopravy Magistrátu města Prostějova o vydání stavebního povolení.

 

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7/ZO6/2023 bylo schváleno.

10. Souhlas s podáním žádosti o dotaci na cyklostezku

Diskuze:
Zastupitel Ing. Jiří Přikryl se dotazoval na výši poskytované dotace. Starosta odpověděl, že maximální výše
dotace na tyto stavby je 2,5 mil. Kč.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje  podání  žádosti  o  dotaci  na vybudování  cyklostezky Smržice -
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Čelechovice na Hané ke Krajskému úřadu Olomouckého kraje.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 8/ZO6/2023 bylo schváleno.

11. Různé

Od  1.  ledna  2024  se  bude  provozovat  provizorní  shromaždiště  odpadu  do  nově  pořízených  kontejnerů
na pozemku vedle budovy obecního úřadu. Trvalé shromaždiště - sběrné místo bude zrealizováno v areálu
Zemědělského družstva. Na tuto akci je zpracována projektová dokumentace, která bude v nejbližších dnech
podána spolu s žádostí o stavební povolení na Stavební úřad v Prostějově. 

Dále starosta informoval,  že obec neuspěla s  žádostí  o  poskytnutí  dotace na investiční  akci  komunikace
Trávníky.

K 31.12.2023 končí smlouva o výpůjčce na faru. Z tohoto důvodu bude provedena revize zpracované projektové
dokumentace na střechu přilehlé  hospodářské budovy. Současně budou provedeny revize vnitřních instalací
v objektu fary a celkové posouzení stavebně-technického stavu.

Další informací, kterou starosta sdělil bylo, že začátkem roku by měla být podaná žádost na Odboru dopravy
o vydání stavebního povolení na akci "Oprava kumunikace Podhájí".  

 

 

 

Diskuze:

12. Diskuze

Diskuze:
O slovo se přihlásila paní Věra Reichstädterová se třemi dotazy: První dotaz - zda obec nechce požádat
o dotaci  z  fondu dopravní  infrastruktury.  Starosta odpověděl,  že nejdříve upřednostní  žádost   o  dotaci
na Krajský úřad.  Druhý  dotaz se týkal  problematiky odpadového hospodářství,  proč by měla doplácet
na občany, kteří vůbec netřídí komunální odpad. Třetí dotaz se týkal bobrů v Českém potoce s poukazem
na způsobené škody na jejích stromech. Starosta odpověděl, že bobr je chráněný a potok patří Povodí Moravy,
který jednou ročně tyto vytvořené hráze odstraňuje. K dotazu na třídění odpadů jí starosta odpověděl, že
se dokončuje čipování popelnic, tímto dojde k evidenci třídění odpadů a budou zohledněni občané, kteří třídí
odpad.
Pan Křístek navázal na tuto problematiku. Je toho názoru, že kvalifikovaný odhad pracovníky svozové firmy
není přesný a doporučuje komunální odpad při vývozu vážit.  K tomuto starosta uvedl, že svozová firma
k požadavku jednotlivého vážení uvádí, že tento způsob je velice nepřesný a zdlouhavý. Od nového roku
bude mít každý občan možnost sledovat množství svého vyprodukovaného odpadu a případně jej reklamovat.
Zastupitel  Jan Roháček k tomu dodal,  že touto problematikou se také zabýval.  Poukázal na skutečnost,
že  metoda  vážení  v  České  republice  je  ojedinělá  a  velice  nákladná.  Ve  městě  Příbor  tuto  váhu  mají
s pořizovací cenou 1,5 mil. Kč. Svůj příspěvek ukončil otázkou, zda-li požadované přesné vážení bude mít
požadovaný efekt nad nepochybně dražším vývozem a vyššími náklady.
Pan Křístek předložil kontakt na firmu, která se vážením odpadu zabývá. Starosta k tomuto sdělil, že tento
záměr projedná se zástupci společnosti FCC. 
Profesor Lebeda se dotazoval na cenu a parametry cyklostezky do Čelechovic. Starosta mu odpověděl, že
přesný rozpočet není ještě zpracován, ale cyklostezka bude mít šířku 1,5 m s prvky osvětlení solárními puky.
Odhadovaný rozpočet je 4,5 mil. Kč. V případě neúspěchu o dataci, je obec schopna toto uhradit z vlastních
zdrojů.
Pan Křístek se dále dotazoval na situaci okolo rekonstrukce sokolovny a převodu do majetku obce. Zastupitel
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Jiří Odvářka mu odpověděl, že na plánovanou rekonstrukci sokolovny je již vydáno pravomocné stavební
povolení a je zpracována prováděcí dokumentace vč. položkového rozpočtu. Ve věci převodu již proběhly
vstupní jednání mezi zástupci Sokola a Obce Smržice. Místostarosta Jiří Peka k tomu dodal, že Smržický
Sokol na valné hromadě tento převod do vlastnictví obce odsouhlasil.

Dále prof. Lebedu zajímalo, zda existují hodnověrné zápisy z těchto jednání. K tomu odpověděl J. Odvářka, že
existují usnesení z předchozích valných hromad Sokola. Tuto skutečnost podpořil i místostarosta J. Peka.
Zastupitel J. Odvářka dodal, že samotný převod je podmíněn zpracováním řady dokladů znaleckých posudků a
finančních  rozvah.  Dále  prof.  Lebedu  zajímalo,  kdo  jmenovitě  za  tyto  aktivity  nese  zodpovědnost.
Místostarosta mu dopověděl, že za T.J. Sokol to je starostka, místostarosta, jednatel, J. Odvářka, J. Švec a
JUDr.  Vrtal.  Za Obec Smržice starosta obce.  Pan Křístek konstatoval,  že by byl  velice rád,  kdyby tato
rekonstrukce vyšla.

Prof.  Lebeda dále svůj příspěvek směřoval k otázce dotací  obcím s tím, že do budoucna nebudou dále
poskytovány a každá samospráva si bude muset poradit vlastními finančními prostředky. Dle jeho názoru
obec připravuje investiční akce v řádech 100 mil Kč (multifunkční dům, sokolovna, fara).
Dalším dotazem prof. Lebedy byla úprava Stráže a jaký je záměr s areálem fary. Starosta odpověděl, že
úprava  se  týká  vodní  plochy.  Co  se  týká  areálu  fary,  tak  se  bude  navazovat  na  zpracovaný  projekt
rekonstrukce střechy hospodářské budovy. Starosta obce ukončil tento příspěvek tím, že bez dotací by obce
nebyly schopny zrealizovat jakoukoliv větší stavbu. 

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

13. Závěr

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice Starosta ukončil  zasedání zastupitelstva v 19:30 hodin. Všem přítomným
popřál hezké prožití vánočních svátků a do nového roku hodně zdraví. Na závěr všechny přítomné pozval
na tradiční Silvestrovský Šlapáček v posledním dni v roce.

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

Ověřovatel: Jan Roháček, Ing. Martina Klementová   ............................................................
 
Starosta: Ing. Aleš Moskal   ............................................................
 
Datum vyhotovení: 15. 12. 2023


